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Jednomu chlapci se zdálo, že se ocitl ve velkém obchodě. Za pultem toho obchodu stál anděl. „Co tu prodávate?“ zeptal 
se kluk. „Všechno, co si přeješ,“ odpověděl krátce anděl. Chlapec začal vypočítávat svá přání. „Přál bych si, aby skončily 
všechny války ve světě, aby všude byla snášenlivost, spravedlnost, abychom byli velkodušní a spravedliví k cizincům, 
aby bylo v rodinách více lásky, aby měli všichni práci, abychom k sobě měli všichni blíž a abychom…“Anděl ho přerušil. 
„Je mi líto, chlapče, tys mě špatně pochopil. My neprodáváme plody, my prodáváme jen semena.“ Snažme se svá přání 
sami zasít, jen tehdy budeme sklízet plody. Krásný rok 2020.
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UPOZORNĚNÍ
Uživatelé biopopelnic/kompostérů, kteří mají s městem Mohelnice 
uzavřenu smlouvu o výpůjčce s termínem do 31. 12. 2019, mohou 
v době od 1. 1. 2020 do 31. 3. 2020 požádat o bezplatné převedení 
vlastnictví k vypůjčené věci. Žádosti přijímá odbor životního prostředí 
MěÚ Mohelnice. Žádost je k dispozici na internetu nebo v kanceláři 
(č. 306 nová budova). 

Termíny svozu bioodpadu v Mohelnici v roce 2020 
02. týden          09.-10. 01. 2020 celé město   
09. týden          27.-28. 02. 2020 celé město 
05. týden          30.-31. 01. 2020 celé město   
13. týden          26.-27. 03. 2020 celé město

https://www.mohelnice.cz/svoz-bioodpadu/d-232597/p1=99377

UPOZORNĚNÍ

INFORMACE

INFORMACE

Zastupitelstvo města Mohelnice na svém zasedání dne 
4. 12. 2019 schválilo nové obecně závazné vyhlášky 
(OZV) týkající se místních poplatků ve městě Mohelnice, 
a to s účinností od 1. 1. 2020.

Byly zrušeny OZV č. 4/2010 o místním poplatku za 
lázeňský nebo rekreační pobyt a OZV č. 5/2018  
z ubytovací kapacity, které nahradila OZV č. 5/2019, 
 o místním poplatku z pobytu, která stanovuje sazbu 21 
Kč na den pro osoby, které využijí přechodné ubytování 
v Mohelnici.

U místního poplatku za užívání veřejného prostranství 
dochází k věcným změnám, sazby zůstávají stejné, 
OZV č. 1/2014 nahradí OZV č. 6/2019.

V OZV č. 7/2019, o místním poplatku ze psů dochází 
k úpravě nároku na úlevu. Nově mají nárok na úlevu 
osoby starší 65 let – snížení příslušné sazby o 50 %, 
v tomto případě není potřeba hlásit nárok na úlevu, 
údaj pro úlevu je získáván z evidence obyvatel. Dále 
je nově upraven nárok pro osvobození – útulek, který 
nemusí provozovat město Mohelnice a osoby, které jsou 
držitelem ZTP aj. Sazby za místní poplatek ze psů byly 
sjednoceny, od 1. 1. 2020 existují jen 2 pásma, bytový 
dům s jednou bytovou jednotkou a bytový dům s více 
bytovými jednotkami. Sazby a splatnost zůstaly stejné. 

Dále bylo rozhodnuto o navýšení místního poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů z částky 600 Kč za osobu a rok na částku 
696 Kč za osobu a rok, vyhlášku č. 5/2018 nahrazuje 
OZV č. 8/2019. Ostatní úpravy jsou pouze věcné v souladu 
s novelou zákona. Splatnost poplatku zůstává k 30. 9. 2020.

Veškeré podrobnosti najdete ve vyhláškách, které jsou 
zveřejněny na stránkách města Mohelnice, https://www.
mohelnice.cz/vyhlasky-a-narizeni/ds-2541/p1=99647. 

Další nformace sdělí referentka finančního oddělení:
JarmilaSchmidtová,tel:58352 136, schmidtovaj@
mohelnice.cz

POZOR! Ulice Růžová je opět jednosměrná.

Opravy povrchu na ulici Nádražní byly dokončeny a je 
opět průjezdná.

KLUB AKTIVNÍCH SENIORŮ

Každé úterý:
● Angličtina pro začátečníky      17.00 - 18.00 hod.
Každý čtvrtek:
● Relaxační cvičení pro seniory    9.00  hod., vstupné 20 Kč
● Cvičení s míči pro seniory       10.00 hod., vstupné 20 Kč
Další akce:
● Cvičení na židlích (vhodné pro všechny)
úterý 7. 1. 2020 v 16 hod., vstupné 30 Kč. 
● Společenská hra (Bingo)
úterý 14. 1. 2020 v 16 hod., vstupné 30 Kč.
● Balanční cvičení (cviky na balančních podložkách)
úterý 21. 1. 2020 v 16 hod., vstupné 30 Kč. 
● Filmové promítání pro pamětníky
úterý 28. 1. 2020 v 16 hod., vstupné 30 Kč.
● Muzikoterapie (léčba pomocí hudby),
úterý 4. 2. 2020 v 16 hod., vstupné 50 Kč.
Zveme mezi sebe všechny seniory. Členství v Klubu je dobrovolné 
a bezplatné. Členství v Klubu není podmínkou k návštěvě cvičení a 
odpoledních aktivit. Více informací na našich webových stránkách: 
www.seniori-mohelnice.cz

Program na leden 2020

UDÁLOSTI V MOHELNÍČKU
● WORKSHOP "STAŇME SE TÍM, KÝM DOOPRAVDY JSME"
   středa 15. 1. 2020 od 17 - 20 hod.
● MONTESSORI DÍLNA - VÝROBA EDUKAČNÍCH POMŮCEK
   středa 22. 1. 2020 od 16 - 18 hod. 
● WORKSHOP "STAŇME SE TÍM, KÝM DOOPRAVDY JSME"
   středa 29. 1. 2020 od 17 - 20 hod.
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Vážení spoluobčané,

ráda bych vám za Galerii Lautner poděkovala za vaši přízeň 
a popřála vám do nového roku hodně zdraví, štěstí, osobní 
spokojenosti a spoustu nových obohacujících výstav, které pro vás 
na rok 2020 připravujeme.

Za Galerii Lautner 
Hana Šedinová, kurátorka a autorka kresby anděla na titulní straně
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Před 2 lety zastupitelé rozhodli o rekonstrukci bývalé mateřské školky na ulici Lidická tím, že schválili její financování z rozpočtu města. 
O navýšení kapacity Domova pro seniory se již pokoušelo vedení města cca před 15 lety. Tehdy se však neuvažovalo o zachování této 
nemovitosti, ale o její demolici a následné výstavbě nového objektu, který měl být propojen již se stávající tak zvanou I. etapou výstavby 
Domova pro seniory, která je v provozu od července 2004. Bohužel se tehdejšímu zastupitelstvu tento záměr nepodařilo prosadit, tudíž byli 
nuceni starou budovu bývalé mateřské školky tzv. zakonzervovat a další roky nechat stát.  

Jasnou vizi o propojení nové a staré budovy spojovacím koridorem zhmotnil v projektové dokumentaci Ing. arch. Milan Heidenreich. A tak 
byla v létě 2018 stavba zahájena. Nicméně zhotovitel = firma vzešlá z výběrového řízení práce na stavbě od září 2018 do 9. ledna 2019 
bezdůvodně přerušila a krátce po předání staveniště na stavbě nikdo nepracoval. Bylo jasné, že do konce března práce podle smlouvy o 
dílo dokončeny nebudou. Nestalo se tak ani do konce července, i když termín dokončení vnitřních prostor byl na žádost zhotovitele a radou 
města ještě prodloužen 3x dodatkem ke smlouvě. Na konci srpna začal s městem komunikovat právní zástupce zhotovitele, aby posléze 
zhotovitel práce na konci září jednostranně ukončil z důvodu, že rada města zhotoviteli odmítla schválit čtvrtý dodatek na další prodloužení 
termínu. Rada města se nakonec rozhodla v souladu s uzavřenou smlouvou o dílo spolupráci se zhotovitelem v polovině října ukončit. 
Hlavním důvodem pro ukončení smlouvy o dílo byla neschopnost zhotovitele ukončit dílo do konce září. Jeho další návrhy k dokončení díla 
do konce prosince 2019 byly odmítnuty. Jaká je tedy aktuální situace?

Stavba je zkolaudovaná, má však spoustu drobných nedodělků, které je třeba na jaře odstranit, ale ty již nebrání zahájení provozu domova 
a přijímání nových klientů. Nemilá je skutečnost, že se zhotovitelem povede město soudní spor. A to se zhotovitelem, který městu nebyl 
neznámý. Před zahájením stavby Domova pro seniory pro město Mohelnice tento zhotovitel rekonstruoval budovu bývalé obuvi na ulici 
Smetanova, jídelnu kuchyně ZŠ Mlýnská a DDM. Všechny stavby ve standardní kvalitě, ale vždy s menším časovým prodlením a s 
uplatněným penále za nedodržení termínu. Zhotovitel, aby se uplatněnému penále při stavbě Domova pro seniory vyhnul, práce přerušil pro 
údajnou nesoučinnost města (neschválení čtvrtého dodatku k posunutí termínu do konce roku 2019) a následně je i ukončil.    

Situace vyústila v nepříjemné osočování zhotovitelem a tvrzení proti tvrzení, kterému dá tečku patrně až rozhodnutí soudu. Lze se pouze 
domnívat, zda by ke konfliktu vůbec došlo, kdyby zhotovitel stavěl už od září roku 2018 nikoliv od ledna 2019? Z pohledu rady města jsou 
argumenty na straně Mohelnice jasné, zřejmé a prokazatelné, avšak mediální humbuk a nevhodné komentáře ničemu nepomohou, naopak. 
Před litím pověstného oleje do ohně Mohelnici varuje i právní zástupce města v tomto sporu.

Nezbývá, než si přát bezproblémové fungování důležité sociální služby ve zrekonstruované budově, která dlouho ležela ladem a nyní našla 
své smysluplné využití, což by mělo být pro nás všechny to hlavní.

-mn-

JSME ZASE O KROK BLÍŽ K OTEVŘENÍ 
DOMOVA PRO SENIORY

Vážení a milí spoluobčané,
rádi bychom vám do nového roku 2020 popřáli obrovskou náruč zdraví, moře lásky, hromadu štěstí a vzájemnou úctu a toleranci.
Starosta Pavel Kuba a místostarostka Jana Kubíčková

ÚVODNÍK
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Odborné učiliště a Praktická škola, 
Mohelnice, Vodní 27
Vodní 27, 789 85 Mohelnice tel.: 583 430 113 
www.ouaprsmohelnice.cz

Nabídka oborů na školní rok 2020/2021 
1. Pečovatelské služby

kód: 75-41-E/01 Délka přípravy 3 roky.
Pro chlapce i dívky – výuční list. U tohoto oboru jsou
žákům poskytována učňovská stipendia. Jedná se
o finanční příspěvek z rozpočtu Olomouckého kraje

2. Prodavačské práce
kód: 66-51-E/01 Délka přípravy 3 roky.
Pro chlapce i dívky – výuční list.

3. Potravinářská výroba (Cukrářské práce)
kód: 29-51-E/01 Délka přípravy 3 roky.
Pro chlapce i dívky – výuční list.

4. Potravinářské práce (Pekařské práce)
kód: 29-51-E/02 Délka přípravy 2 roky.
Pro chlapce i dívky – výuční list. U tohoto oboru jsou
žákům poskytována učňovská stipendia. Jedná se
o finanční příspěvek z rozpočtu Olomouckého kraje.

5. Provozní služby
kód: 69-54-E/01 Délka přípravy 2 roky.
Pro chlapce i dívky – výuční list.

6. Práce ve stravování
kód: 65-51-E/02 Délka přípravy 2 roky.
Pro chlapce i dívky – výuční list.

7. Praktická škola dvouletá
kód: 78-62-C/02 Pro chlapce i dívky.

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ:
29.1.2020, 12.2.2020

Navštívit školu lze kdykoliv, nejlépe po telefonické domluvě

Střední škola technická a zemědělská Mohelnice 
1. máje 2, 789 85 Mohelnice

www.sstzmoh.cz

Střední vzdělání s maturitní zkouškou – čtyřleté, denní
 Mechanik elektrotechnik - elektromechanika pro el. stroje a jejich programování (26-41-L/01)

Určeno především pro absolventy základních škol a absolventy učebního oboru elektrikář
 Mechanik seřizovač – pro NC stroje a linky (23-45-L/01)

Určeno především pro absolventy základních škol a absolventy učebního oboru obráběč kovů, nástrojař a opravář
zemědělských strojů

Střední vzdělání s výučním listem – tříleté, denní
 Obráběč kovů (23-56-H/01)
 Nástrojař (23-52-H/01)
 Elektrikář (26-51-H/01)
 Opravář zemědělských strojů (41-55-H/01)
 Elektrotechnické a strojně montážní práce (26-51-E/01)

Obory jsou určeny především pro absolventy základních škol
Střední vzdělání s maturitní zkouškou – nástavbové studium – dvouleté, denní, navazující 
 (23-43-L/51) Provozní technika

Určeno pro absolventy, kteří již získali střední vzdělání s výučním listem v délce tří let denní formy vzdělávání
Další nabídka školy:
 osvědčení podle vyhlášky č. 50/1978 Sb.;
 konání kurzu a zaškolení pro získání osvědčení pro svařování, autoškolu rekvalifikační kurzy a zaškolení

v oblasti strojního obrábění CNC a základy 3D tisku, práce s robotickou rukou;
 ubytování na internátě v Mohelnici; stravování v prostorách školy

Den otevřených dveří 15. 1. 2020 v 8-17 hod. 
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MIROSLAV DEMEL: 
„VÍCE NEŽ 300 ŽÁKŮ A 40 LET PLNÝCH POSLECHŮ JEJICH TÓNŮ“

Proč jste si vybral pro ucházení se o místo právě Mohelnici?
Přiznám se, že jsem v Mohelnici nikdy nebyl, a nikoho tu ani neznal. 
Vybral jsem si ji tenkrát proto, že je blízko Olomouce, ale byl to jiný 
okres. Viděl jsem tedy šanci, že by mi politický škraloup mého otce 
mohl být prominut. Je to vždy o konkrétních lidech a jejich schopnosti 
(i osobním hrdinství) se o někoho poprat. A tenkrát v roce 1979 jsem 
na takové lidi naštěstí narazil. Byl tu starostou pan Josef Kopřiva.
 
Zmínil jste lesní roh, ale ovládáte hru na několik dalších 
hudebních nástrojů. Můžete je vyjmenovat?
Vystudoval jsem na konzervatoři hru na lesní roh a bicí nástroje. 
Působil jsem jako sólohornista v Posádkové hudbě České Budějovice 
a na bicí jsem hrál řadu let s různými kapelami. Soukromě jsem se učil 
na kytaru a pak také dělal skladbu u doc. Pavla Čotka. Sám jsem se 
naučil na zobcovou flétnu (to musíte, když vám na ni všichni malošci 
ve třídě začínají). Zahraji také něco na trubku, tenor a baryton. Z 
tohoto výčtu je patrné, že na většinu hudebních nástrojů včetně 
klavíru, z něhož mám paradoxně maturitu, neumím ani vrznout. 
Jako sedmiletý jsem ovšem začínal hrát na housličky v Uničově u 
legendárního Jana Morávka. Škoda, že jsem u nich nezůstal. Mohl 
jsem si dnes zahrát třeba „Čárdyho Montáž“!

Co nového v poslední době tvoříte a co u vás vítězí - hudba 
nebo poezie?
V letošním roce mi vyšla nová sbírka básní Strohé příběhy, která 
postupně vznikala čtyři roky. Je tam třináct různých okruhů (kapitol), z 
nichž si vybere každý čtenář. Spojujícím prvkem je snaha o absolutní

Jako syn pravicového oportunisty nesměl studovat vysokou školu. Na střední vyšší školu, jíž byla konzervatoř, nastoupil  
s tím, že musel slíbit, že nikdy nebude učit a to kvůli obavě, že by mohl šířit oportunistické, socialistickému zřízení nepřátelské, 
myšlenky mezi mládeží. Tento slib naštěstí nedodržel, a i když se dostal do Moravského divadla v Olomouci jako hráč na lesní 
roh, upřednostnil rodinu a malého syna a vydal se na mohelnickou Lidovou školu umění žádat o práci. Z mladého učitele se po 
4 letech stal ředitel a tento post vykonával až do roku 2002. Vedle ředitelování vedl městskou dechovou hudbu při DK Mohelnice 
a ve spolupráci s ostatními pedagogy Dechový orchestr mladých ZUŠ Mohelnice, který získal u nás i v zahraničí řadu ocenění. 
Dále komponoval skladby, které mimo jiné zazněly i ve vysílání Českého rozhlasu. Přes 200 koncertních vystoupení zorganizoval 
jako umělecký vedoucí, moderátor a hráč na lesní roh v žesťovém kvintetu Musica per cinque ottoni. Vydal 8 básnických sbírek 
veršů pro dospělé i děti, které si můžete poslechnout v jeho podání na autorských čteních.  Jako učitel působí dodnes na ZUŠ v 
Mohelnici, ale častěji na její pobočce v Bílé Lhotě.

verš – každá slabika jednotlivých veršů se rýmuje. Takto nastavenou 
laťku zdoláváte někdy velmi obtížně. Z výše uvedeného je patrno, 
že kompozice hudebních skladeb ať pro velký dechový orchestr, 
žesťové kvinteto, skupinu bicích nástrojů nebo jen písniček ke kytaře, 
je už minulostí. K psaní veršů nepotřebuji velký hudebnický aparát, 
je to ryze osobní, velmi intimní věc. Pak záleží na nápadech – někdy 
cítím jejich přetlak, jindy (třeba i několik měsíců) mě nenapadá vůbec 
nic, a tak si myslím, že mé psaní už skončilo.

Jistě jste za svou dráhu učitele učil několik talentů. Mohu se v 
této souvislosti zeptat na vaši dceru Veroniku?
Moje dcera Veronika zpívala od malička v dětském pěveckém sboru 
Arietta. Vystudovala konzervatoř a JAMU v Brně. Momentálně plní 
svoje mateřské povinnosti, což je pro ženu to nejdůležitější, a mně 
nastaly dědečkovské radosti. Je to paráda! Ale těch talentovaných 
žáků je a byla celá řada. Dnes mají vystudované odborné hudební 
školy a živí se jako výkonní umělci, nebo se dali na pedagogickou 
dráhu, a učí hudbu. Naše paní ředitelka ZUŠ Mohelnice Jana 
Filipková je toho dokladem. Kdybych měl vyčíslit, kolik žáků celkem 
mi za mou učitelskou kariéru „prošlo rukama“, tak tenhle počet 
nedokážu ani stanovit, ale bude jich přes tři stovky.

Udělalo vám ocenění Stříbrný jehlan radost?
Udělení Stříbrného jehlanu si velmi vážím. Jsem rád, že si město 
všímá lidí, kteří tu dlouhodobě pracují v různých profesích a dosahují 
dobrých výsledků. 

-mn-
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Podzemní parkoviště za milióny je řadu měsíců prázdné
Snad žádná investiční akce města nevzbudila tolik diskusí jako podzemní parkoviště v prostorách pod autobusovým nádražím. Stavební 
akce za téměř 55.000.000,- Kč patří mezi největší díla ve městě za posledních několik let. Bohužel podzemní parkování je již téměř rok 
využíváno naprosto minimálně.

Nedostatek parkovacích míst je problémem řady měst a Mohelnice není výjimkou. Aut se zde pohybuje hodně a je to znát hlavně v době 
střídání směn ve velkých podnicích. Myšlenka vybudovat podzemní parkování se proto jeví jako řešení, jak umístit co nejvíce aut na jednom 
místě bez záboru uličního veřejného prostoru. Bohužel realizace „podzemky“ se v našem městě příliš nepovedla. Proč?

Stavba za desítky miliónů korun je již svým umístěním předurčena k nevyužívání ze strany občanů. Kdo totiž potřebuje na náměstí, ten si 
zaparkuje přímo tam nebo využije okolní ulice s bezplatným stáním. Mohelnice není tak velký dopravní uzel, aby bylo nutno přijet sem autem, 
nechat jej v podzemním parkovišti a pokračovat autobusem dál. Navíc má podzemní prostor trvale problém s průsaky vody, což se řešilo 
bohužel jen provizorně.

Nemyslím, že větší chuť k podzemnímu parkování získají občané tím, že se v dané lokalitě rozmístí tabule lákající na výhodnou cenu za 
celodenní parking. Chybné je totiž samotné umístění podzemního parkoviště – pokud by bylo třeba na sídlišti, určitě by parkovací stání 
nebyla prázdná. Když ale byly ty dotace, tak se prostě vyčerpaly, slýchávám (nejen) na zastupitelstvu.

Evropské dotace jsou peníze nás všech a utrácet je za totálně nevyužité projekty mi připadá nesmyslné. Je ostuda, když občané musí na 
účet podzemního parkoviště vtipkovat, že se jedná o „drahé podzemní koupaliště“ a v zimě o „městské kluziště“. Za problémy prý může 
stavební fi rma. Hrozba generální opravy a opětovného uzavření autobusového nádraží však postihne všechny občany. To ale někteří nevidí 
a vidět nechtějí.

                                                                                                                     

3 příspěvky Pavla Němce, člen zastupitelstva (ČSSD)

Zastupitelé podávají příspěvky v souladu s dikcí ustanovení 
§ 4a Tiskového zákona a redakce je musí zveřejnit.

Město pro byznys 2009 - 2018
Dne 5. 11. 2019 jsem se zúčastnil vyhlášení ankety „Město pro byznys desetiletí Olomouckého kraje“. Vyhlášení této ankety proběhlo v 
Olomouckém Vlastivědném muzeu a bylo za období 2009 - 2018. Pro hodnocení byly použity dva základní pohledy, a to přístup veřejné 
správy a podnikatelské prostředí. Hodnocení přístupu veřejné správy bylo rozděleno do 11 dalších oblastí a podnikatelské prostředí do 
dalších 17 oblastí. Naše Mohelnice byla dle výše uvedených kritérií vybrána mezi 8 nejlepších měst Olomouckého kraje. I přesto, že 
ve fi nále se Mohelnice neumístila na stupních vítězů, je to dle mého vynikající úspěch. Třetím nejúspěšnějším městem se stala Litovel, 
druhým Hranice na Moravě a prvním, tedy nejlepším městem pro byznys za posledních deset let, se stalo město PROSTĚJOV. 

Dle vyhodnocení této ankety je zřejmé, že pozitiva našeho města jsou:
 - dálniční dostupnost
 - nejnižší koefi cient daně z nemovitosti
 - nejlepší web v kraji (i nadprůměrně hodnocený v celé ČR)
 - nadprůměrně velký počet dětí v odborném vzdělávání (číslo jedna v kraji ve 2017)
 - druhý nejvyšší růst počtu ekonomických subjektů v kraji (2018) a úplně nejvyšší ve 2017
 - podprůměrné mzdy v ČR (druhé nejnižší v kraji)
 - nadprůměrné kapitálové výdaje obce (2. nejvyšší v kraji ve 2018 a 1. nejvyšší ve 2017)
 - podprůměrná zadluženost obce

Negativa, tedy oblasti, v kterých má město možnost se zlepšovat jsou:
 - podíl podnikatelů na počtu obyvatel - mezi nejhoršími 10 obcemi v celé ČR
 - nejvyšší cena vodného/stočného v kraji
 - nejnižší počet úředních hodin v kraji
 - stárnutí populace
 - druhá nejvyšší nezaměstnanost mladých v kraji a úplně nejvyšší v roce 2018
 - nejhorší likvidita v kraji 

Více detailů k hodnocení, kritériím, či cílům tohoto projektu můžete najít na www.mestoprobyznys.cz. Někdo může namítnout, že hodnocení 
není relevantní z určitých důvodů. Já si ale myslím, že přínos tohoto hodnocení je především v tom, že ukazuje, či naznačuje každému 
městu, jaký je potenciál ke zlepšení služeb pro občany a podnikatele.  Je třeba poděkovat všem zaměstnancům Městského úřadu Mohelnice, 
všem zaměstnancům městských fi rem, ale i zastupitelům a radním našeho města za to, že naše město je velmi kladně hodnoceno. Přeji 
naší Mohelnici, aby se našla cesta k tomu, jak zlepšit oblasti, které nebyly vyhodnoceny jako nejlepší. Dále přeji našemu městu, aby všechny 
oblasti, které jsou hodnoceny pozitivně, se do budoucna dařilo nejen udržet v nastaveném standardu, ale i rozvíjet.                                                                                                                      

1 příspěvek Vladimíra Daňka, člen rady a zastupitelstva (ANO)
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Koalice odmítá projednávat záležitosti co trápí občany
Na zastupitelstvu navrhuji projednání bodů, které občany trápí. Třeba značení objížděk, když se rozkope cesta před poštou a jezdí se do 
zákazů a přes trávníky, protože trasy nejsou řádně značené. Když chce opozice řešit přeplněnost kontejnerů na odpad, bonus občanům, co 
řádně třídí, tak většina odhlasuje jen zvýšení poplatků. Rušení nočního klidu z různých hlučných koncertů, na což si občané stěžují, nechce 
koalice řešit. A bezpečnost ve městě v nočních hodinách, na což poukazovaly například pracovnice z pekárny Sázava, většinu zastupitelů 
nezajímá.

Když chci zvýšit platbu sportovním trenérům mládeže, kde radní navrhují na jednu osobu necelých 200 Kč měsíčně, návrh neprojde. Když je 
možnost podpořit pěvecký sbor Arietta k výročí 30 let existence příspěvkem na pořízení nových obleků, většina nesouhlasí a prosadí nízkou 
částku. I když se ví, že naše děti budou při nízkém příspěvku nosit nadále čtvrtstoletí staré oblečení.

Ptáte se mne, proč je tak těžké v zastupitelstvu prosadit věci, co občany trápí. Odpověď je jednoduchá. Protože jsme opozice. Máme vše 
řešit předem na neveřejných setkáních a na zasedání jen zvedat ruce. Máme diskutovat v příspěvcích dlouhých desítky sekund. Mohelničtí 
vzpomínají na konfl ikty mezi starostou Kavříkem a vůdkyní opozice Hamplovou. Byla to také složitá doba. Nikdo ale neurážel opoziční 
zastupitele, nevypínal jim mikrofon, neodmítal šmahem předem připravené body k jednání. A ani Kavřík, Jirásko, Miketa, Navrátil a Hamplová, 
nikdo z nich si nedovolil vyjádřit se o opozičním zastupiteli tak, jak opakovaně činí současný starosta.

Nehledejme chybu v opozici. Vraťme se na začátek. Vítěz voleb své vítězství neunesl a hned na ustavujícím zasedání brutálně pošlapal 
demokratické principy diskuse, s nimiž v Mohelnici nikdy problémy nebyly. Ani když jsem byl v letech 2002-2010 v zastupitelstvu. Problémy 
jsou až nyní za „vlády“ Pavla Kuby. Ptejme se proč.

Občany zajímá řešení problémů ve městě, ne urážky a vyhrožování 
Konečně úderné heslo zastupitele, s nímž můžeme všichni souhlasit. Již více než 5 let přesně o to usilujeme a voliči nám k tomu dali silný 
mandát. To však některé jedince provokuje natolik, že svými vykonstruovanými, velmi manipulativními a pokroucenými polopravdami se 
snaží práci ostatních znevažovat. Pan Němec se nás neustále snaží vyučovat demokracii, přičemž sám ji nezvládá. Jedno z nejzákladnějších 
pravidel je také to, že menšina respektuje většinu. A to je panu Němcovi cizí. Takové množství sisyfovské práce, kterou pan Němec a s ním 
celý městský úřad vykonává každý den, žádný konkrétní výsledek nemá. Ofi ciálních dotazů od pana Němce na radu města, na jednotlivé 
radní, na městský úřad, bude za půl roku k tisícovce. Výsledek, konkrétní počin, který město někam posune, něco zlepší, od tak zvané 
opozice, tedy pana Němce, zatím žádný. Japonci se řídí jedním heslem: „Vezmi to nejlepší a to ještě více zlepšuj“. Je zřejmé, že pan Němec 
o takové myšlence nikdy neslyšel. Na závěr, i přes to všechno chceme občany města ubezpečit, že svou práci i po těch více než 5 letech 
budeme vykonávat stále tak, abychom jejich důvěru nezklamali. Práce nás stále baví, i s těmi klacky pod nohama. 

Reakce starosty Pavla Kuby a místostarostky Jany Kubíčkové

Všechno má svůj čas, i parkování v podzemí bude jednou v Mohelnici běžná věc

Občany zajímá řešení problémů ve městě, ne urážky a vyhrožování
V říjnovém vydání MZ (2019) byl uveřejněn článek starosty Kuby „Práce se zastupitelem hlasujícím vždy proti nadpoloviční většině není 
jednoduchá“. Není pravdou, že jako člen zastupitelstva hlasuji vždy proti nadpoloviční většině. Hlasování každého zastupitele lze dohledat 
a rozumné návrhy prospěšné pro obyvatele města samozřejmě podpoří i členové opozice včetně mne. Dalším údajem, který je v daném 
článku nepravdivý a hrubě zkreslený, je uvedení informace o tom, že jediný "kolega" (tím kolegou myslí pan Kuba mne) nepřipojil svůj hlas 
a byl proti schválení Programu rozvoje města Mohelnice v tomto volebním období. 

Program rozvoje města Mohelnice byl schválen na 2. zasedání zastupitelstva dne 28.11.2018, a to 19 hlasy všech zastupitelů, nikdo nebyl 
proti a nikdo se ani nezdržel. Nemohl jsem skutečně hlasovat proti, protože jsem byl z jednání řádně omluven. Pokud jde o hlasování ohledně 
dílčí aktualizace Programu rozvoje města Mohelnice dne 06.02.2019, pak jsem zde hlasoval proti, protože jsem s tímto konkrétním bodem 
nesouhlasil a měl jsem jinou představu, jak by měl text vypadat. To ale neznamená, že jsem proti rozvoji našeho města. I já jako volený 
zástupce občanů samozřejmě (logicky!) usiluji o to, aby se město rozvíjelo a lidem se v něm žilo lépe. 

Starosta Kuba by měl ve svých veřejných vystoupeních včetně příspěvků v MZ udržet slušnou míru diskuse a nesnažit se kritiky z řad 
opozičních zastupitelů dehonestovat. Je to zbytečné a k ničemu dobrému to nevede. Jen si občané říkají, co to máme ve městě za starostu, 
když hovoří ve vysílání České televize o tom, že by rád opozičnímu zastupiteli „rozbil hubu“. Kuba má z ostudy kabát, ale bohužel jeho 
chování dopadá na celé město. A to mne mrzí. Rád bych, aby se to změnilo a aby i zasedání zastupitelstva byla klidnější a diskuse věcná, 
bez urážek a vyhrožování.

Z reakcí občanů je zřejmé, že největším problémem, proč 
se podzemní parkoviště nevyužívá, je průsak dešťové 
vody. Po vyřešení tohoto problému a pozitivní reklamě si 
motoristé cestu do podzemního parkoviště určitě najdou. 
V okolních ulicích není mimo vyhrazená parkovací 
místa dovoleno parkovat a jistě nastane doba, kdy krytá 
parkovací místa uvítají především obyvatelé centra města.   

Foceno 16. 12. 2019 v ranních hodinách
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Ing. Adéla Vaňková
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Komfort

VERONIKA KOUKAL HANÁKOVÁ: „VÍCE NEŽ 

JEDNA Z FINALISTŮ NOVÉ TELEVIZNÍ SOUTĚŽE "PEČE CELÉ ČESKO"
Veronika žije s manželem a dvěma dětmi v nedalekých 
Vyšehorkách a svým pekařským uměním je vyhlášená nejen 
mezi kamarády. O pečení se zajímá už od mala, nejvíce ji naučila 
maminka, která jí dala také její první kuchařku. Pár skvělých 
receptů a důležitých rad má také od babičky. Její největší 
specialitou je quiche. Sama říká: „Pro mě je pečení prostorem 
pro fantazii. Mám ráda ten adrenalin, jak to dopadne, jestli se 
daná věc povede a hlavně jestli bude chutnat. Při pečení mám 
prostě čas jen pro sebe a odpočívám u toho.“

Proč jste se do nového televizního pořadu Peče celé Česko 
přihlásila? 
Když dávali upoutávky na casting, začala mě kamarádka přemlouvat, 
abych to zkusila. Doslova řekla: „Je to pro Tebe jako dělané.“ A měla 
pravdu, nejenom, že mě vybrali, ale dostala jsem se až do finálové 
dvanáctky. Přesně v tuhle chvíli mi ale došlo, že to nebude jen tak 
a že budeme muset s rodinou vymyslet plán, jak skloubit soutěž a 
chod naší domácnosti. Naštěstí mám kolem sebe spoustu lidí, kteří 
mě mají rádi, fandí mi a měli možnost upravit svůj program tak, aby 
mi mohli pomoct. Ale musím přiznat, že všechen stres z natáčení se 
násobil tím, jak moc se mi stýskalo po dětech. Zvlášť pro synka bylo 
odloučení dlouhé. A to mě trápilo. Ale zvládl to překvapivě dobře, za 
což jsem ráda. 

Jak jste vnímala kamery a celebrity jakými je např. moderátor 
tohoto pořadu Václav Kopta? 
Slavné tváře jsem moc nevnímala, protože všichni byli moc milí a 
chovali se úplně normálně.  Zato kamery se nedaly ignorovat. Člověk 
věděl, že mu pořád někdo kouká pod ruce. Nikdy jsem si nedokázala 
představit, jaký je to tlak. Do toho časový limit a touha udělat svou 
práci co nejlíp a předvést výsledek, za který se nebudu muset stydět. 
Navíc jsem občas tak trošku nemehlo a zmatkař, což se doma 
snadno schová, ale před kamerou ne. Pod tím enormním tlakem 
a v emočním vypětí člověk dělá chyby. S těmi se musí vypořádat 
a zachránit, co se dá. Na závěr bych chtěla říct, že jsem ráda, že 
jsem do toho šla. Nejvíc musím poděkovat manželovi a dětem, že 
se mnou měli trpělivost. A rodině a přátelům za pomoc. Uvědomila 
jsem si, jak je důležité mít kolem sebe lidi, co vás mají rádi. Byla to 
skvělá příležitost posunout svou vášeň a koníček o kus dál. A třeba 
se i přiblížit ke splnění mého snu
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více informací na webu města Mohelnice

Olomoucký kraj vyzývá k zasílání návrhů na udělení
Cen Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2019

SŠTZ Mohelnice patří mezi deset 
nejlepších škol v kraji
Ve školním roce 2019/2020 bylo pod názvem “Škola doporučená 
zaměstnavateli“ opět provedeno hodnocení středních škol podle toho, jak 
je vnímají zaměstnavatelé Olomouckého kraje. Díky podpoře regionálních 
zaměstnavatelů získala toto ocenění Střední škola technická a zemědělská 
Mohelnice a zařadila se tak mezi TOP 10 nejlepších. Konkrétně jsme obsadili 
7. místo a to mezi skutečně silnou konkurencí. Právě i díky komunikaci s 
firmami vedení školy přistoupilo pro školní rok 2020/2021 k zavedení oboru, 
který svojí vzdělávací náplní zatím nemá v oblasti Mohelnicka zastoupení. 
Tento nový čtyřletý maturitní obor se jmenuje Mechanik elektrotechnik a 
bude nabízet vzdělávání žákům, kteří se budou zabývat opravou, zapojením, 
diagnostikou, měřením elektrických instalací a programováním řídících 
systémů. Sponzorem vybavení pro tento obor se stala firma Siemens, která 
prostřednictvím mohelnického závodu pod patronací Ing. Pavla Pěničky 
umožní našim budoucím žákům pracovat na systémech PLC Simatic a jejich 
dalších komponentech včetně řízení točivých strojů a IT podpory. Důležitá 
bude i prostupnost našich žáků na konkrétní odborná pracoviště firem a to 
nejen Siemens, ale i Hella či ZLKL Loštice a mnoho dalších. Věříme, že i tento obor si získá oblibu žáků a budou v něm neméně úspěšní 
jako na našem tradičním čtyřletém maturitním oboru Mechanik seřizovač. Tyto obory navíc umožní pokračovat ve studiu žákům učebních 
oborů Elektrikář, Obráběč kovů, Nástrojař či Opravář zemědělských strojů pro získání maturitní zkoušky.

                                                                                                                                  [SŠTZ Moh]
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Spolupráce začala exkurzí v České spořitelně, kde se děti dozvěděly 
spoustu zajímavého, například jaké mají naše bankovky ochranné 
prvky, jaké existují rozpočty, do čeho je dobré investovat větší 
finanční částku a na co si dát pozor před podpisem jakékoliv 
smlouvy. V praxi si děti mohly vyzkoušet, jak peníze na pokladně 
vložit na účet a následně z bankomatu vybrat. Toto pro ně byl velký 
zážitek. Dále vyzkoušely spočítat peníze na počítačce a „osahaly 
si“ různé cizí měny. Na konci exkurze jsme vytvořili firmu s názvem  
DOBRŮTKY V 4. A. a ta měla za úkol připravit výrobky na Vánoční 
jarmark. Právě jarmark byl vyvrcholením celého projektu, konal se 9. 
12. 2019 na pobočce České spořitelny a také venku před ní. K prodeji 
bylo připraveno spoustu výrobků z různých materiálů, které jsme 
průběžně vytvářeli ve škole, navíc děti ve svých rodinách napekly a 
nachystaly mnoho výrobků nejen na zub, ale také vánoční dekorační 
předměty. Naše mohelnické náměstí ožilo a bylo provoněno nejen 
dětským punčem s vánočním kořením, ale také bramborovými 
spirálkami, na kterých si všichni moc pochutnali. 

Mgr. Nikola Rattayová 

Projekt ABECEDA PENĚZ na ZŠ Vodní

I v letošním roce byli prvňáčci z obou budov  ZŠ Mlýnská pozváni 
k premiérové návštěvě Městské knihovny v Mohelnici právě v 
listopadu, kdy dostávají svůj Slabikář. Ten je pomalinku promění v 
opravdové čtenáře. Setkání s paní knihovnicí Adélou Hulmanovou je 
vždy plné poutavého vyprávění, pohádek, zvídavého seznamování 
s prostory knihovny i praktického rozvoje čtenářských dovedností 
hádáním písmenek při hře, luštění křížovky nebo kvízu. Jako symbol 
moudrosti si pak děti vyrobily sovu a za svou pozornost i práci byly 
odměněny záložkou, jako pomyslnou vstupenkou do světa čtenářů. 
Toto setkání se pomalinku stává nejen tradicí, ale i důležitým 
okamžikem na jejich cestě do světa písmenek a informací.

J. Kyseláková, R. Formánková, J. Nosková

Slavnosti slabikáře

KRÁTKÉ ZPRÁVY ZE ŠKOL

V prosinci děti netrpělivě očekávají příchod Mikuláše se svojí dru-
žinou. Některé se těší, jiné vzhlíží k těmto postavám s respektem.  
Dne 5. prosince zavítal opět po roce na obě budovy ZŠ Mlýnská 
Mikuláš se svojí družinou. Ti nejmenší žáčci  již od rána  netrpělivě  
vyhlíželi ze tříd, jestli už náhodou nejdou..... Mikuláš, čertíci i andílci  
přišli, jak slibovali. Děti se zpočátku ostýchaly, ale když se ukázalo, 
že letos jsou čerti  hodní  a kamarádští, neváhaly jim podat  ruku 
na znamení, že se nebojí.  Mikuláš vyzval děti, které  v uplynulém 
období měly nějaké hříchy, aby se přišly vykoupit. U tabule potom 
jednohlasně slibovaly, že se polepší a jako důkaz přidaly písničku 
nebo básničku. Mikulášská družina odměnila všechny děti drobnými 
sladkostmi a už pospíchala zase o třídu dál...

Aleš Plhák

Mikulášská nadílka

Přípravy na svátky vánoční začaly na ZŠ ve Vodní ulici již v úterý 
26. listopadu tradiční adventní dílnou. Ta letošní byla provoněná 
jehličím, skořicí, badyánem i jablíčky. Děti i dospělí tvořili adventní 
věnce za doprovodu vánočních melodií. Tentokrát jsme dali 
přednost zejména přírodním materiálům – dřevěnému kolu, na 
které jsme aranžovali větvičky jedle, přidali svíčky a další adventní 
ozdoby. Zručnost, chuť do práce, kreativita a také sváteční nálada, 
to vše dominovalo učebně výtvarné výchovy. Děti společně s rodiči 
tak mohly na svém adventním věnci zapálit svíčky, které podpořily 
pohodu a pravou vánoční atmosféru připomínající, že vánoční čas 
je plný lásky, radosti a pokoje.

Dana Hňoupková

Tradiční adventní dílna pro děti a rodiče ZŠ Vodní
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Hrad Šternberk již tradičně otevřel své brány i v období adventu 
a následných Vánoc. I letos připravili pracovníci hradu pro děti 
pestrý program. A tak se vydali žáci z 3. A a B ze ZŠ Mlýnské na 
tuto historickou památku založenou ve 2. polovině 13. století pány 
ze Šternberka. Kromě sváteční vánoční atmosféry v hradních 
komnatách si mohly děti vyrobit v dílničce nějaký pěkný dárek. 
Možností bylo hned několik, ale nakonec zvítězil hrníček s předlohou 
jednoho ze symbolů tohoto mimořádného ročního období, a to 
kapříka. Toho si mohly děti vymalovat speciálními fi xy na keramiku 
dle své dětské fantazie. A že se jim dařilo náramně bylo vidět na 
jejich pracovním úsilí a nasazení a i v konečném výsledku. Všichni 
odjížděli spokojeni a obohaceni o další zážitky, které jim šternberský 
hrad poskytl.

Mgr. Milan Horký

Žáci z Mlýnské na hradě Šternberk

Základní škola Mlýnská Mohelnice uspořádala pro žáky 6. ročníků 
poznávací exkurzi na jih Moravy. Početný ročník se vypravil na výlet 
dvoupatrovým autobusem, což už samo o sobě bylo zážitkem. Jejich 
první putování mířilo mezi pravěké civilizace do muzea Anthropos. 
Největším zážitkem zde byl model mamuta v životní velikosti, avšak 
žáky oslovila i přednáška k vývoji a kultuře pravěkých lidí. 
V muzeu také žáci zhlédli výstavu obrazů, soch a fotografi í na téma 
Okouzlení Afrikou. Druhá zastávka na Kraví hoře směřovala jejich 
kroky do Hvězdárny a planetária v Brně. Připraven byl program 
Planety: Cesta Sluneční soustavou a v exploratoriu výstava Říše 
mlhovin. Žáci si celý den velice užili a bylo znát, že si s sebou odvezli 
i cenné vědomosti. Exkurze byla částečně hrazena z projektu MŠMT 
Šablony II. 

Tereza Strupková

Šesťáci na cestě za poznáním

V rámci školní družiny jsme ve čtvrtek 28. listopadu s dětmi navštívili 
svíčkárnu Rodas v Olomouci. Děti se seznámily s výrobou svíček 
i dvěma papoušky Ara Bobo a Rozárkou, kteří volně poletovali po 
prostoru a zpříjemňovali nám tvoření. Dle vlastní fantazie si všichni 
vyrobili své svíčky - máčením v barevných politurách, zdobením 
hmotou "Starwax" nebo sypáním barevných parafínů. Domů si 
odnesli i glycerínové mýdlo a také si naplnili lahvičku koupelovou 
solí s přírodními esenciálními oleji. Na závěr, jako zpestření, dostaly 
děti možnost vyfotit se s papouškem Bobo. 

Eva Skřivánková, Veronika Kočková

Děti z družiny  ZŠ Mlýnská byly na výletě

Koledování na ZŠ Vodní se letos konalo ve čtvrtek s magickým 
datem 12. 12. 2019. V dopoledních hodinách se sešli v krásně 
vyzdobené velké tělocvičně žáci prvního stupně. Odpoledne do 
školy zavítali rodiče, rodinní příslušníci a přátelé naší školy, aby si 
navodili pravou adventní atmosféru.
Do přípravy akce se zapojili členové zájmových kroužků naší školy, 
ale i další aktivní žáci pod vedením pedagogů i externích pracovníků 
naší školy. U vchodu do tělocvičny probíhala výstavka prací členů 
kroužku Ručních dovedností Šikulka a Keramika. V programu 
vystoupili členové zájmového kroužku Music klub, taneční klub 
X-treme, dívčí skupina Letem světem, pěvecký sbor Rolnička a 
kroužek Hra na kytaru a ukulele. Závěr patřil společnému zpívání 
a muzicírování. 

Věra Štaiglová  

Tradice Vánočního  koledování na ZŠ Vodní
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Tříkrálová sbírka 2020
Hned po Novém roce odstartuje další ročník Tříkrálové sbírky organizované zábřežskou Charitou.  Mohelničtí koledníci se na svoji pouť 
vydají v sobotu 11. ledna od 9 hodin. Skupinky králů vyslaných zábřežskou Charitou poznáte podle úředně zapečetěné pokladničky s logem 
Charity, typickým královským oděvem s keramickou hvězdičkou, ale především budou doprovázeni vedoucím skupinky starším 15 let, který 
se na požádání prokáže občanským průkazem a pověřením k prováděním sbírky – průkazkou. Skupinky králů označí veřeje dveří nápisem 
K+M+B+2020, který symbolizuje přání dobra a požehnání. Do pokladničky pak můžete přispět libovolným finančním darem. 
Vybrané příspěvky poslouží jednotlivcům i rodinám v nouzi a z výtěžku sbírky chce Charita přispět na zřízení a provoz služeb pro seniory 
i handicapované obnášející dopomoc s jejich bezpečím, mobilitou a aktivizací a zajištění rozvozů teplé stravy. Dalším záměrem je 
spolufinancovat nově vznikající chráněné pracoviště, kde najdou zaměstnání lidé s postižením, na trhu práce jinak obtížně uplatnitelní.
Konání tříkrálové (veřejné) sbírky je povoleno na celém území ČR magistrátem hl. města Prahy. „Děkujeme za věnované prostředky a důvěru 
pomáhat našim prostřednictvím těm nejpotřebnějším z nás,“ děkuje  koordinátorka sbírky Jana Skalická z Charity Zábřeh.

Jana Skalická, propagace, tel: 736 509 431, email: propagace@charitazabreh.cz

Využití výtěžku Tříkrálové sbírky Charity Zábřeh
Vážení přátelé charitního díla, velice si vážíme Vaší podpory Tříkrálové sbírce. Děkujeme, že jste v minulém roce vlídně přijali naše koledníky 
a štědře je obdarovali, v našem regionu se vysbíralo 1 597 909 Kč. Díky těmto prostředkům můžeme pomáhat konkrétním potřebným lidem 
v nouzi a rozvíjet zdravotně-sociální služby, se kterými jste se už možná Vy sami osobně nebo lidé blízcí setkali. 

Příspěvkem z loňského výtěžku (2019) jste například:
• podpořili pořízení a vybavení charitního domu, který je základnou a zázemím hned pro několik našich služeb:
 pečovatelskou službu; Občanskou poradnu; půjčovnu zdravotních a kompenzačních pomůcek; výdejní místo distribuce  
 potravinové a materiální pomoci
• dofinancovali vybavení mobilní hospicové a paliativní péče, která umožňuje lidem na sklonku života, u kterých je ukončena  
 léčba, důstojně dožít doma v kruhu blízkých se zajištěním potřebné péče

Z nadcházejícího výtěžku TS 2020 chceme:
• přispět na zřízení a provoz služeb pro seniory i handicapované: dopomoc s jejich bezpečím, mobilitou a aktivizací; zajištění  
 rozvozů teplé stravy
• spolufinancovat nově vznikající chráněné pracoviště: najdou zde zaměstnání lidé s postižením, na trhu práce jinak obtížně  
 uplatnitelní
• poskytnout přímou pomoc potřebným lidem a rodinám v nouzi

Prosíme i tentokrát o Vaši štědrost, spolu s námi pomáháte lidem kolem sebe žít lepší životy.

P. S. Letos nám koledníci opět pomáhají roznášet …………….. viz tajenka. 

Tříkrálová sbírka 2020

V Mohelnici Vás vyslaní koledníci navštíví
11. ledna 2020
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SPORT

Dva tituly z Přeboru ČOS v judo 
Sobota před adventem se v mohelnické sportovní hale nesla v duchu 
horečného zápolení celkem 160 judistů, kteří si v jednotlivých věkových a 
váhových kategoriích rozdělili 39 titulů přeborníka České obce sokolské 
pro rok 2019. Slavnostní sokolský pochod s rytmickým doprovodem 
batonů mohelnických mažoretek a účast zahraniční výpravy z TJ Sokol 
Bratislava I, Vinohrady, to byly další akcenty podtrhující význam této 
celostátní akce. 
Početná domácí reprezentace (24 judistů) dosáhla na dva tituly – mladší 
žák Martin Sedlák ve váze do 55 kg ukončil všechny zápasy před 
časovým limitem a mezi nejmladšími zápasníky do devíti let se blýskl 
Tomáš Rozsypal, který pokračuje v rodinné judistické tradici. Neméně 
důležité jsou i další výkony vedoucí k ziskům stříbrných medailí, které 
předvedli benjamínci Ondřej Hampl, Julie Poláchová, Maxim Damajka, 
Miloslav Výskala a Karel Gottvald a starší žáci Šimon Damajka, Pavel Fryšák a Hana Poláchová. Do celkové bilance zisku 19 medailí 
přispěli třetími místy mláďata František Matal, Alžběta Fryšáková, Tomáš Kunert a Tereza Matalová, v žácích pak Adam Šmelko, Jan Oharek 
a Vendula Kuxová. Prosadili se i naši dorostenci, když Ondřej Štěpán a Vojta Kašpar „urvali“ bronz. Poděkování patří sponzorům – ČOS a 
městu Mohelnice, kteří pomohli při účasti kamer České televize uspořádat kvalitní soutěž prezentující sokolské mládežnické judo, které si 
získává oblibu stále širší veřejnosti.  

Blanka Švecová

FBC MOHELNICE 
Muži A si v Divizi D vedou obstojně. Během listopadu se na Mlýnské 
hrálo celkem třikrát. První tým ligy si ze tří domácích střetnutí odnesl 
sedm bodů. Hned 16. listopadu jsme hostili Pacovské Honzíky, 
kterým jsme nadělili patnáct gólů a připsali si jasnou výhru 15:5. 
Za další týden, 23. listopadu, do Mohelnice přijela Litomyšl. Se 
čtvrtým týmem ligy se rozjela nekontrolovatelná přestřelka, která se 
zastavila na neskutečných dvaceti dvou gólech. Štěstí přálo více 
nám, a proto Litomyšl porážíme 12:10. Posledním listopadovým 
špílem byl ten s Jihlavou. SK nás už na začátku sezóny potrápil, 
když jsme z Jihlavy za výhru až v náhlé smrti vezli dva body. 
Dnes tomu bylo přesně naopak, po prohře v prodloužení 6:7 se 
musíme poprvé před soupeřem sklonit. I přes premiérovou prohru 
v ročníku, kterou vidělo 92 lidí, ale stále zůstáváme na čele. Na 
druhé Brno máme náskok pěti bodů! Další domácí mače nás čekají 
22. prosince a 2. února. Všichni jste srdečně zváni.  Na horkém 
domácím povrchu hráli i starší žáci. Prvního prosince se mužstvo okolo trenéra Tomáše Pudila střetlo s Přerovem a Lipníkem. V tomto turnaji 
šlo o hodně, byl totiž poslední v základní části. Při zisku více bodů, než soupeř z Uničova, bychom se vyhoupli na poslední postupové místo 
zajišťující účast v lepším herním koši. No, a to se nám podařilo. Ranní mač s Přerovem sice vyzněl jasně pro soupeře, 0:6, ale v druhém 
měření sil jsme udolali Lipník 4:2 a díky lepšímu brankovému rozdílu než rival z královského města, jsme postoupili.Mlýnskou rozezněli 
i mladší žáci. Ti si poslední listopadové dopoledne zahráli doma s Uničovem Yellow, Prostějovem, Uničovem Black a Asperem. Po dvou 
výhrách a dvou prohrách z pohodového turnaje bereme bronzovou medaili! Při Dni boje za svobodu a demokracii vyběhla na palubovku 
naší haly přípravka. Naše nejmladší kategorie si vyzkoušela trochu jiný herní systém. Místo obvyklých dvou hřišť se hrálo pouze na jedno, 
a to mohelnickým svědčilo. Mohelničtí kluci a holky se v počtu dvaceti tří mohli po jediné prohře radovat ze stříbrné medaile. Ze čtveřice 
Uničov, Jeseník, Olomouc 11 a Olomouc 12 jsme nedokázali porazit jedině Olomouc 11, která se kvůli remíze 4:4 právě s Mohelem a lepšímu 
brankovému rozdílu umisťuje na pozici nejvyšší. 
Další fl orbalovou cestu našeho oddílu můžete sledovat na našem webu www.fbcmohelnice.cz nebo na sociálních sítích. Najdete nás na 
Facebooku a Instagramu pod jménem FBC Mohelnice. 

Jakub Haltmar

Mikulášská akce
V pondělí 2. prosince proběhla Mikulášská akce, kterou pořádal oddíl 
Karate Mohelnice z.s. Akce se zúčastnilo kolem 30 malých roztomilých 
čertíků a také překrásných andílků.Na děti čekaly prolézací dráhy, tunely 
i jiné krkolomné překážky. Dále také tancování i jiné společenské hry. 
Společnou část programu jsme zakončili již tradičně žížalími závody. Po 
společné části se děti rozutekly na různá stanoviště, kde plnily zadané 
úkoly.  Akce se dětem velmi líbila. Za zmínku stojí skvělý občerstvovací 
servis v podání Rosti Tejkala. Děkujeme také všem ostatním pořadatelům 
za báječné nachystání a hladký průběh celé akce.

Kostkovi

Všechny účastnice dílen v Galerii Lautner děkují Haně Šedinové za úžasné kurzy a přejí ji krásné lednové narozeniny: plno sil, dobré nálady a 
nápadů na další kreativní tvoření v galerii.
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Žofie Tillová

Dne 8. 1. 2020 by se naše 
maminka paní Žofie Tillová ze 
Studené Loučky dožila 100 let.
24. 1. 2020 tomu budou 3 roky, 

co nás navždy opustila.

S láskou vzpomínají synové a 
dcery s rodinami.

Ladislav Urbánek

Dne 24. 1. 2020 vzpomeneme 
1. výročí, kdy nás opustil pan 
Ladislav Urbánek z Podolí.

 S láskou vzpomínají manželka 
Anna a synové Vladimír a 

Zdenek s rodinami. 

Anna Podzemná

Dne 3. ledna 2020 si 
připomínáme 10 let, co nás 

navždy opustila naše milovaná 
manželka a maminka paní Anna 

Podzemná. 

 S láskou vzpomínají manžel 
Augustin a dcery Zdeňka a 

Hana s rodinami.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Marta Šnévajsová

Dne 9. 1. 2020 uplyne již 15 let, 
kdy nás navždy opustila naše 

milovaná maminka, manželka a 
babička Marta Šnévajsová. 

Stále vzpomínáme a 
nezapomeneme, dcera Martina 

s rodinou a manžel Jiří.

Miroslav Horníček 73 let z Mohelnice
   

Josef Ajgl 63 let z Mohelnice

Alois Plesník 75 let z Mohelnice

Věra Urbášková 90 let z Mohelnice

ZESNULÍ

K 30. 11. 2019 bylo na Úřadě práce 
ČR, oddělení kontaktního pracoviště 
Mohelnice evidováno celkem 484 
dosažitelných uchazečů o zaměstnání 
a podíl nezaměstnaných osob byl 4,1 %. 
Pouze z Mohelnice bylo k 30. 11. 2019  
v evidenci 259 dosažitelných uchazečů 
o zaměstnání a podíl nezaměstnaných 
osob byl 4,3 %.

Úřad práce informuje

POZEMKY
MOHELNICE

STAVEBNÍ PARCELY, ŘADOVÉ DOMY

 732 190 000
www.pozemkymohelnice.cz

Soutěž na facebookovém 
profilu města Mohelnice 
o zveřejnění fotky ze 
slavnostního rozsvícení 
vánočního stromu v 
Mohelnici má dva vítěze:

Fotka od paní Veroniky Prokopové Fotka od paní Lucie Ryšavé
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Nabízíme dlouhodobou jistotu místa a jistotu platu u státního 
zaměstnavatele. Nemůže se vám stát, že nedostanete výplatu nebo 
že přijdete o místo, protože zaměstnavatel začne propouštět, když 
nedostane zakázku. Policie České republiky byla, je a bude jeden z 
největších a nejspolehlivějších zaměstnavatelů v republice.

Věrnost u Policie České republiky se opravdu vyplácí. Po 15 letech 
služby získáváte navíc k 6 týdnům dovolené ještě každoročně 
nárok na ozdravný pobyt v délce 14 dnů, který můžete podle své 
volby strávit regenerací s procedurami v lázních nebo sportovními 
aktivitami v místě bydliště, pokud nechcete odjíždět od rodiny. Po 
6 letech získáváte nárok na jednorázový fi nanční příspěvek, tzv. 
odchodné, které vám bude vyplaceno v případě, že se rozhodnete 
od policie odejít. Díky němu budete fi nančně zabezpečeni i 
po přechodné období, kdy si budete hledat novou práci. Výše 
odchodného v závislosti na počtu odsloužených let může být až 
6 násobek vašeho průměrného hrubého měsíčního příjmu. Po 
odsloužení 15 let získáváte v případě odchodu také doživotní 
výsluhový příspěvek, který podle počtu odsloužených let může 
činit měsíčně až 50 % vašeho průměrného hrubého měsíčního 
příjmu.

Služba u Policie České republiky se řídí zákonem o služebním 
poměru, podle kterého máte nárok na spoustu jistot a výhod. 
Například plat v plné výši po dobu nemoci, pokud vaše pracovní 
neschopnost nepřesáhne 30 kalendářních dnů (na rozdíl od těch, 
kteří pracují podle zákoníku práce a po dobu nemoci pobírají pouze 
60 % základu svého příjmu). Stejně tak se vám příjem nekrátí ani 
po dobu 9 dnů, když potřebujete doma ošetřovat své nemocné dítě 
mladší 10 let. Váš fond pracovní doby bude jen 37,5 hodiny týdně, 
na rozdíl od ostatních, kteří mají 40hodinovou pracovní dobu týdně.

Už během prvního roku, kdy se budete učit vše, co je potřeba znát 
a umět pro výkon služby, budete pobírat plat ve výši 24 220 Kč 
měsíčně a jako bonus dostanete náborový příspěvek ve výši 75 000 
Kč. Po roce nastoupíte do terénu a váš plat se ihned zvedá o cca 5 000 Kč na 29 440 Kč měsíčně. Toto je základ platu, ke kterému můžete 
mít další příplatky, za práci ve svátek, za přesčasy a osobní příplatek. U toho, kdo je iniciativní a rychle se zapracuje, může být nárůst platu 
značný, např. po 2 letech až na 32 000 Kč a po 3 letech až na 34 000 Kč. Zároveň všichni policisté a policistky mají automaticky ze zákona 
nárok na pravidelné navyšování platu každé 3 roky. Pro zajímavost průměrný služební příjem policistů a policistek v roce 2018 v 
Olomouckém kraji byl 41 433 Kč hrubého.

Až získáte zkušenosti z terénu, můžete využít možnosti kariérního růstu, tzn. na základě své žádosti nebo přes výběrové řízení máte 
možnost přejít na vyšší pozici na stejném útvaru, kde zrovna sloužíte nebo na jiný útvar podle svého zájmu. U Policie České republiky máte 
k dispozici opravdu široké možnosti uplatnění. Můžete si najít to své, kde se budete cítit spokojeni anebo kde navíc ještě zúročíte i své 
předchozí pracovní zkušenosti případně i studiem nabyté vědomosti. Např. na službě kriminální policie jako kriminalista nebo kriminalistický 
technik, na odboru pro zbraně a bezpečnostní materiál, na oddělení služební kynologie jako psovod, na integrovaném operačním středisku 
jako operační důstojník, na oddělení informačních a komunikačních technologií jako „ajťák“, na oddělení tisku a prevence jako tiskový mluvčí. 
Nebo máte rádi adrenalin? Tak to se rozhodně můžete uplatnit na oddělení hlídkové služby a jezdit všude tam, kde je potřeba rychle a rázně 
zasáhnout. A toto jsou jen příklady, oborů policejních činností je ještě mnohem více.

Pokud máte maturitu, splňujete potřebné vzdělání pro nástup k Policii České republiky. Maturitu můžete mít ze střední školy nebo i ze 
středního odborného učiliště s maturitou. A vůbec není důležitý obor, který jste vystudovali. Jestli k nám nastupujete s vysokoškolským 
vzděláním, můžete mít rychlejší kariérní postup.

Nebaví vás už stávající práce a hledáte nové smysluplné uplatnění nebo stabilní jistoty pro sebe a svoji rodinu? Staňte se policistou nebo 
policistkou v Olomouckém kraji. V okrese Šumperk můžete nastoupit na Oddělení hlídkové služby v Šumperku nebo na Odbor cizinecké 
policie v Šumperku. Pište na email nabor.olomouc@pcr.cz s uvedením vašeho telefonního čísla a adresy. Další podrobné informace máte k 
dispozici na webu nabor.policie.cz.

Policie České republiky nabízí práci mužům 
a ženám v produktivním věku, poskytuje 
náborový příspěvek 75 000 Kč, 6 týdnů dovolené, široké možnosti kariérního 
růstu a spoustu dalších benefi tů.
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